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Správa seniora NOS za rok 2022 
 

List Efezským 5, 19-20: “Hovorte medzi sebou v žalmoch, hymnách a duchovných 

piesňach, spievajte a plesajte Pánovi srdcom. Dobrorečte stále za všetko Bohu a Otcu v mene 

Pána Ježiša Krista.“ Amen.  

 

Ctení konventuáli, drahí B a S,  

 

Aké vzácne Božie Slovo! Apoštol Pavel píše do jedného z prvých kresťanských zborov 

list na povzbudenie ich viery. A popritom im povie tieto vzácne a krásne slová. Hneď na 

začiatku, kedy sa v srdciach ľudí zapálila viera, kedy všetko to duchovné prežívanie bolo nové 

a veľmi intenívne, a kedy azda ani netreba veriacich povzbudzovať k duchovným veciam, 

Pavel napomenie Efežanov, aby nezabudli medzi sebou hovoriť inak ako hovorí tento svet. Aby 

k sebe pristupovali celkom odlišne, ako sú naučení vo svete medzi ľuďmi.  

O čo viac je potrebné takéto slovo tým kresťanom, ktorí vo viere prežili desaťročia 

a prakticky celý život. Áno, postupom času prežívanie viery  prestane byť intenzívne, ako tomu 

bolo na začiatku. A o čo viac je takéto slovo potrebné našej cirkvi!  

Položme si ruku na srdce a úprimne odpovedajme na otázku: „Máte pocit, že toto Božie 

Slovo vystihuje našu cirkev? Náš seniorát, naše zbory? Naše spoločenstvá?“ Kedy medzi sebou 

hovoríme v žalmoch? A kedy v hymnách a duchovných piesňach? Kedy sme naposledy 

spievali tak, že nám plesalo srdce? A kedy sme za všetko – teda za dobré a aj zlé ozaj dobrorečili 

Bohu a Otcu v mene Pána Ježiša Krista? 

Naopak, v posledných rokoch sa nám po cirkvi rozšíril jeden veľmi nekresťanský 

spôsob komunikácie. Vďaka búrlivej situácii okolo volieb generálneho predsedníctva 

a následne vznuknutej skupiny asloz sa v cirkvi objavilo mnoho kriku, kritiky, ale tiež nelásky, 

nepochopenia, urážok, súdenia... Nechápte ma zle, mnohé veci v našej cirkvi iste nie sú 

v poriadku, a aj zaslúžia kritiku. Musíme riešiť mnohé problémy a starosti, ktoré prináša život 

v cirkvi – to je v poriadku. Avšak to, čo je problémom je spôsob, akým sme to začali robiť. 

Dovolili sme, aby medzi kresťanmi bola kritika bez lásky, bez snahy pochopiť sa navzájom, 

bez žehnania, bez dobrorečenia... A mám pocit, že dnes sa tak už hovorí po celej cirkvi. Ako 

senior sledujem s bolesťou v srdci, ako sa už aj v mnohých zboroch novohradského seniorátu 

objavuje tento nešvár. Nie bratia a sestry, tu sa musíme zastaviť a v pokání priznať, že to takto 

nemá byť. Iste, ak máme niečo, čo treba zlepšiť, zmeniť, potom určite o tom treba hovoriť, 

určite to treba riešiť, ale veľmi sa varujme a veľmi si dávajme pozor, akým spôsobom hovoríme, 

akým spôsobom podávame kritiku, akým spôsobom navzájom k sebe pristupujeme.  

Žiaľ, ako cirkev sme sa stali takými profesionálnymi vyberačmi triesok, s tým 

rozdielom, že to dokážeme robiť veľmi bolestivým spôsobom (hoci ide o triesky)! Dovolím si 

teda povedať Pavlove slová znova tentoraz s miernou aktualizáciu: “Hovorte medzi sebou 

(znovu) v žalmoch, (znovu) v hymnách a duchovných piesňach, (znovu) spievajte a plesajte 

Pánovi srdcom. Dobrorečte stále (a znova) za všetko Bohu a Otcu v mene Pána Ježiša Krista.“ 
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Za tým všetkým totiž stojí jedno veľké poznanie, ktoré nám zdá sa uniká: Má nás spájať 

Kristova láska. Sme v tom istom Kristovom tele – navzájom sme údmi toho istého tela. Sme 

v tom spoločne! A preto, ak si ubližujeme, ak sme k sebe necitliví a bez lásky, sebe ubližujeme.  

Myslím si, že by sme si mali tieto Pavlove slová vziať k srdcu a skutočne prestať 

s týmito sebadeštruktívnymi sklonmi. A preto skôr, ako nám v hneve napadne niečo alebo 

niekoho skritizovať, najprv sa modlime za pokoj v srdci a modlime sa aj za tých, ktorých ideme 

kritizovať. Potom im žehnajme! Potom dobrorečme Bohu a ďakujme za to, že sú veriaci, a že 

sú v cirkvi. A potom spôsobom, ktorý sa na kresťanov patrí, prednesme to, čo máme proti 

bratovi či sestre. Takto je to správne podľa písem, a kto takto nekoná, nieje pravý kresťan. 

Amen.  

 

Pohľad na dianie v senioráte v roku 2022 

 

V zmysle Božieho Slova, ktoré práve odznelo, chcem hneď na začiatok seniorskej 

správy povedať, že covidové roky nás veľmi poznačili. Priviedli nás k väčšej izolácii, naše 

spoločenstvá sa zmenšili, vrúcne vzťahy v cirkvi ochladli, vzdialili sme sa jeden druhému. 

A negativita medzi nami sa ešte prehĺbila. Cirkev má byť miesto prijatia, milosrdenstva, pokoja 

a lásky, ale popravde, veľmi sa od okolitého sveta žiaľ nelíši a to nesmieme ignorovať. Veľmi 

si želám, aby medzi nami vládli vrúcne bratsko sesterské vzťahy. Veľmi si želám, aby sme 

dokázali žiť spojení Kristovou láskou, a aby to bolo výrazne viditeľné!  

Tu niekde vidím základ duchovnej obnovy medzi nami. Pokiaľ nebudú naše 

spoločenstvá naplnené Kristovou láskou a Kristovým pokojom, nestanú sa atraktívnymi pre 

tých, ktorí sú vonku. Bez návratu k týmto hodnotám jednoducho žiadna obnova cirkvi 

nenastane.  

Vo Veľkom Lome sa konal seniorátny deň – to bolo veľmi požehnané podujatie, a ja 

chcem aj na tomto mieste poďakovať všetkým, ktorí pomohli s prípravami a organizačne tento 

seniorátny deň zabezpečovali. Myslím si, že toto môže byť cesta, ktorou sa môžeme navzájom 

povzbudzovať k viere. Vzhľadom na to, že sa jednalo vlastne o nultý ročník seniorátnych dní, 

si myslím, že aj účasť bola celkom povzbudivá (aj vzhľadom na post covidovú dobu). Je veľmi 

potrebné vytvárať na pôde seniorátu podujatia, ktoré majú potenciál povzbudiť vo viere. 

Nemusí ich byť mnoho, možno menej je v tomto prípade viac. V seniorátnych dňoch vidím 

osobne veľký potenciál.  

Jedným dychom ale treba dopovedať, že napríklad stretnutie konfirmandov malo 

žalostne nízku účasť, a tomu sa musíme venovať nielen na pôde seniorátu, ale aj na pôde 

cirkevných zborov. Seniorát by mal v tomto zmysle zastávať podpornú funkciu – teda ponúkať 

podujatia, ktoré majú potenciál povzbudzovať cirkevné zbory. Aj tu si ale teda musíme 

povedať, ktoré podujatia nám ešte dávajú zmysel, a ktoré už nie. A na druhej strane sa 

zamyslieť, aký je náš postoj k takýmto podujatiam a to tak osobný ako aj zborový.  

Za veľmi dôležité stále viac a viac považujem spoluprácu medzi zbormi v senioráte – 

a to platí najmä pre menšie zbory. Vieme, že téma zlučovania menších zborov je stále obalená 

mnohými negatívnymi naratívami. Touto cestou sa zrejme ešte vydať nevieme, hoci by sme  

mali. No aj keď si zatiaľ nevieme predstaviť spájanie, spolupracovať medzi zbormi nám predsa 
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nič nebráni. Dali by sa uviesť viaceré príklady taktejto medzizborovej spolupráce z minulosti, 

alebo aj zo súčasnosti – všetky sú veľmi požehnané pre duchovnú prácu. Prínosom nie je iba 

vzájomné povzbudenie sa, ale aj to, že sa menšie cirkevné spoločenstvá nemusia cítiť 

osamotene – čo je veľmi dôležité. 

Veľmi sa teším tiež zo stavebného výboru,  ktorý tohto roku začal po Covide pracovať. 

V zmysle CPP je stavebný výbor oficiálne poradný orgán seniorátneho presbyterstva, pole 

pôsobnosti a ponúkaná pomoc však je jasne smerovaná na cirkevné zbory. Už dlhodobo 

v senioráte vidíme, že gro finančných prostriedkov v zboroch je vynakladaných na opravy 

budov. Stavebný výbor ponúka konzultácie plánovaných prác, tiež odpornú pomoc pri určení 

technologických postupov až po výber stavebnej firmy. V súčasnosti stavebný výbor pripravuje 

publikáciu o kostoloch Novohradu, ktorej cieľom má byť snaha získať finančné prostriedky na 

opravu chrámov z grantových schém. Dávam teda do povedomia možnosť poradiť sa 

s nestrannými odborníkmi v prípade stavebných prác v cirkevných zboroch.  

Vzhľadom na to, že toto je moja posledná seniorská správa, chcem sa poďakovať 

všekým Vám za dôveru, a za korektnú spoluprácu. Nech je za všetko, čo bolo vykonané 

oslávený Kristus a Jeho Sväté meno! Ak smiem na sklonku seniorskej funkcie: želám si jediné, 

aby zbory v Novohrade boli plné viery a lásky k Ježišovi Kristovi. Po ničom netúžim viac, ako 

práve po tomto. Potrebujeme s plnou horlivosťou znova budovať naše cirkevné zbory, aby 

v nich boli úprimne veriaci ľudia, ktorí milujú Pána Ježiša. To je to, čo každý farár potrebuje 

najviac vidieť – nielen ako ovocie svojej práce, ale najmä preto, aby veril v zmysel duchovnej 

služby, ktorú konáme.  

A tiež sa chcem poďakovať všetkým, ktorí boli spolupracovníkmi počas týchto takmer 

šiestich rokov. Nech Vám to Boh všetko vynahradí, najmä na tom večnom poklade v nebesiach.  

 

Vzdám sa funkcie k 16. júlu (nedeľa) 

17.júla bude preberanie úradu novým seniorom 

15 dní predtým plynie apelačná doba: (teda od 1.-15-teho júla) 

30.6. (teda deň predtým – piatok) sa stretne sčítacia komisia a po sčítaní ohlási 

cirkevným zborom výsledky volieb mailom. 

Volebné konventy musia byť pred týmto termínom minimálne 8 dní (čas na poslanie 

výpisu zo zápisnice) teda prichádzajú v úvahu nedele:11.6. a 18.6. (stačí určiť dve nedele 

nedeľa predtým je trojičná nedeľa – nie najvhodnejšia na konventy).  

28.5. a 4.6. je potrebné tieto konventy vyhlásiť (keďže sú volebné, treba ich vyhlásiť 

dve nedele vopred) 

Niekedy v týždni predtým – teda od 15.5.-21.5. bude kandidačná porada predsedníctiev 

zborov v tejto veci.  

A seniorátne presbyterstvo, ktoré tieto termíny potvrdí a voľby vyhlási musí zasadnúť 

logicky niekedy predtým, teda v prvej polovici mája.  
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Pohľad do cirkevných zborov Novohradského seniorátu  

za rok 2022 

1. Ábelová 

11. mája natreli kovový plot fary, koncom mája kostolné dvere a 17. júna – natreli 

kostolný kovový plot. 2. septembra sa za účasti širokej verejnosti ( aj rodáci ) konalo 

uvedenie do života knihy: Diamant v hrude nezhnije: autori Miriam Halvoňová - 

Ivaničová a Grétka Ivaničová. Uvedenie do života vykonal brat farár Ján Ďurov 

Na Lentvore vykonali odvodnenie kostola a upravili terén pri kostole 

2. Budiná 

Opravili sa okná na kostole a osadili vonkajšie parapety. Prichýlili 2 rodiny odídencov 

z UA, Mariupoľa, ktorým pomáhajú dodnes, sú ubytovaní na fare. 

3. Cinobaňa 

V roku 2022 sa na kostole vymenili žľaby. V 3.adventnú nedeľu bolo v zbore 

predvianočné posedenie cirkevníkov a v 4.adventnú nedeľu po Službách Božích sa 

konal vianočný koncert spevokolu Ozvena z Lučenca. 

4. České Brezovo 

Pripomenuli si 100. výročie posvätenia chrámu Božieho v roku 1922 konaním 

seniorálneho konventu NOS a 23.10.2022 slávnostnými službami Božími. Sestry 

vrámci SEŽ pokračovali v zhotovovaní pletených výrobkov pre Misiu na Níle. Sestra 

dozorkyňa sa venuje zbieraniu predmetov vhodných do zborového múzea v budove 

bývalej Materskej školy.  

5. Dobroč 

Zorganizovali letný tábor pre deti.Stretáva sa spevokol, bývajô biblické hodiny. 

Vykonali sa potrebné opravy na fare, ktoré viedli k značnej úspore réžie na fare. Urobili 

aj mnohé opravy kostola. Najmä kvôli drevokaznej hube, ktorá napadla drevené časti 

kostola. Priestor kostola bol vydezinfikovaný mikrovlnným žiarením.  

6. Dolná Strehová 

Vytvorili spoločné stretnutia 3 zborov pri Božom slove – H.Strehová, D. Strehová 

a Pôtor, kde budujú vzájomné vzťahy a veľmi to prospieva ďalejšej práci – 

zorganizovali rôzne brigády, uctili si svojich členov pri živ. Jubileách a pod.  

7. Dolné Strháre 

V Dolných Strhároch opravili fasádu zvonice. V Horných zase natreli plechovú časť 

veže a tiež omietli fasáduf. Na omietku v H.Strhároch prispel ajBBSK sumou 2500,- 

Eur. V bývalom učiteľskom byte zriaďujú múzeum.  

8. Horná Strehová 

Vymenili kritinu na veži kostola, čo bolo pre tento maličký cirkevný zbor náročná vec 

po každej stránke. Po duchovnej stránke spojili svoje aktivity s CZ D. Strehová. 

9. Horný Tisovník  

Rok 2022 bol pre CZ skôr rokom postupného sporenia a konsolidácií finančných 

prostriedkov. Po rozsiahlych a finančne náročných opravách v roku 2021, kde došlo 

k výmene okien na kostole aj budove fary, ostal CZ finančne vyčerpaný. Napriek tomu 

CZ bude pokračovať v práci na zveľaďovaní svojho majetku. Potrebné sú práce na 

výmene vchodových dvier na budove fary. 

10. Kalinovo   
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- vďaka Pánu Bohu sme po čase obmedzených stretávaní pri Božom slove, mohli tento 

rok obnoviť stretávanie sa na biblických hodinách, mladšie ženy pri štúdiu Písma 

Svätého, detskú besiedku, spevokol 

- podarilo sa nám zorganizovať výlet po Gotickej ceste (gemerské kostoly: Štítnik, 

Ochtiná, Koceľovce) + navštívili sme Ochtinskú aragonitovú jaskyňu. Po dlhšej 

prestávke sme mali Zborový deň na fare v Kalinove s požehnanou účasťou všetkých 

generácií 

- dokončili sme generálnu opravu zvonov v Kalinove na zvonici a Brezničke v kostole. 

V kostole vo Veľkej Vsi si spravili detský kútik. Na fare v Kalinove sa opravilo 

presakujúce kúrenie 

- naši chlapi zateplili strop farskej budovy, zväčšili a vybetónovali v hospodárku 

miestnosť na odkladanie rôznych vecí, pripravili drevo na zimu, upratali sme farskú 

záhradu a zasadili nové stromčeky 

 

11. Lovinobaňa 

Zateplili farskú budovu, vykonali sa aj drobné opravy cirkevných budov 

a bohoslužobných priestorov. V zbore rozbehli biblické hodiny. Do čítania Pašií zapojili 

mládež.  

12. Ľuboreč 

Dňa 13.8.2022 sa vo večerných až nočných hodinách na fare a na dvore fary uskutočnilo 

zaujímavé moderné divadelné vystúpenie Centrumu nezávislej kultúry z Banskej 

Bystrice ZÁHRADA, ktoré nám priblížilo spomienku na život významných 

predstaviteliek novohradu E.M.Šoltésovej a B.S.Timravy.  

27.8.2022 sa tiež na fare a pred ňou uskutočnili dni obce. Mali sme tu stánky, 

občerstvenie, hudbu, a tohto podujatia sa zúčastnilo veľa domácich z Ľuboreče, ale aj 

hostí. Ofera pri tejto príležitosti bola 94€. 

Organizovali sme aj brigády okolo kostola a fary, keď sa vyčistilo a pokosilo dvakrát 

celé priestranstvo. Okrem toho sme pokračovali v generálnej oprave nášho nádherného 

chrámu Božieho. V minulom roku sa opravil cokel zo severnej strany kostola, čo stálo 

7 929€. Na túto opravu sme dostali príspevok z Banskobystrického samosprávneho 

kraja 6 000€, a zvyšné financie sme vyzbierali sami. 

13. Lučenec 

Nedeľné Služby Božie po uvoľnení covidových opatrení  prebiehali v normálnom 

režime. Naďalej  prebieha cezhraničná  spolupráca  s CZ v Šamšonháze v Maďarsku, 

kde robíme slovenské bohoslužby a oni zase  maďarské vo Fiľakove raz mesačne, 

postupne sa obnovili aj pravidelné bohoslužby DSS v Ambre a v Harmónii na 

Tuhárskom námestí. Je cítiť, že nás je na bohoslužbách menej, ale postupne začala 

fungovať aj detská besiedka, neskôr saobnovili ďalšie vnútromisijné stretnutia 

ako  detské párty,  detský tábor o biblickej postave  Samuelovi. Vyučovanie prebieha 

na 6 školách, kde učíme 114 detí z Lučenca a z blízkeho okolia. 

V CZ sa konalo seniorátne stretnutie žien, ktoré bolo aj zaznamenané v relácii RTVS 

Televízny posol.  Tento rok sme venovali viacero  spomienok na  Darinu Bancíkovú, 

kaplánku v rokoch 1956-1958 v Lučenci.  Podnikli sme  so seniormi vlakový výlet na 

Kokavu nad Rimavicou, podieľali sa na príprave nového dokumentárneho filmu o jej 

živote Privítali sme návštevy zborových zájazdov z Chmeľova a Nitry, sestru farárku 

z Wroclavi Martu Zachraj Mikolajčik.  Zapojili sme sa do pomoci ukrajinským 

odídencom, ktorí boli ubytovaní v kaplánskom byte v Lučenci, robili sme finančnú aj 

potravinovú zbierku. Teší nás, že v roku 2022 sme dokončili obnovu strechy na fare, 



6 
 

opravu poškodených častí fasády fary, opravu zatekajúcej  strechy na zborovom dome 

v časti nad kaplánskym bytom, sanačnými prácami pri zabezpečení statiky bočných 

vchodov kostola. Opravili sme plot medzi farou a kostolom, prebehla reštaurátorská 

obnova hlavných vstupných dverí do kostola, natreli prístrešok pri vchode do farského 

úradu, povalu fary sme zateplili fúkanou izoláciou.  

 

14. Malá Čalomija 

Upravili areál v Malej Čalomiji, generálna oprava zvonov v matkocirkvi, oplotenie 

okolo  kostole v Leseniciach, oplotenie a výstavbe 40 m plotu v matkocirkvi, položenie 

zatrávňovačov, výmena všetkých svietidiel v kostole v matkocirkvi. Majäú bilické 

hodiny, vydávajú zborový časopis, nahrávajú audio kázne na youtube. Sestra farárka 

pomáhala na hraniciach s UA po vypuknutí vojny. Zorganiozovali zlatú konfirmáciu, 

bol priamy prenos sl. Božích v RTVS z Pamiatky reformácie, nahrávali pre 

dokumentárny film pri príležitosti 100 rokov od narodenia Dariny Bancíkovej, prvej ev. 

farárky, ich zbor navštívili a poslúžili na sl. Božích manželia Swanovci, posviacky 

zbonov, krstiteľnice a sakristie v Leseniach, posviacka zvonov v matkocirkvi.  

15.  Malé Zlievce 

V roku 2022 sme začali pracovať na projekte odvodnenia kostola v Malých Zlievcach - 

vnútorná drenáž a výmaľba interiéru kostola podľa historických predlôh. 

 

16. Málinec 

Významné udalosti v CZ ECAV na Slovensku Málinec 

V CZ Málinec došlo v priebehu roku 2022 k viacerým zmenám. Dňa 10.7.2022 na 

Slávnostných bohoslužbách za prítomnosti administrujúceho brata farára Mgr.Ondreja 

Šoltésa z Kalinova a brata seniora Mgr. Jána Rumana zložili slávnostný sľub noví resp. 

novozvolení presbyteri a funkcionári. Taktiež po vyše 2 rokoch administrovania z CZ 

Kalinovo bola do CZ Málinec menovaná námestná farárka Mgr. Irena Gajdošová 

k 4.9.2022. Rozlúčka s bratom administrátorom a uvítanie námestnej sestry farárky sa 

konalo na službách Božích 4.9.2022, kedy obaja prítomní farári požehnávali aj deti 

a pedagógov pri príležitosti  začiatku školského roku. Ešte predtým dňa 31.8.2022 novú 

sestru farárku s rodinou pri sťahovaní sa do málinskej fary privítali chlebom, soľou 

a milým slovom. 

Členovia CZ Málinec utužili v r. 2022 vzájomné vzťahy pri viacerých akciách a to na: 

- 11. zborovom výlete- poznávacom zájazde „Za krásami Slovenska“, počas ktorého 

navštívilo 42 výletníkov hvezdáreň a planetárium v Žiari nad Hronom a pamiatkovú 

rezerváciu mesto Kremnica 

- 1. celozborovom dni, ktorý sa konal 10.9.2022 a bol určený pre všetky vekové 

kategórie- začal sa spoločnými službami Božími, na ktorých zvesťou Božieho slova 

poslúžila sestra námestná farárka a Služby Božie obohatili krásnym spevom manželia 

Šoltésovci za doprovodu flauty a gitary ako aj krásnym programom 8 detí nášho CZ. 

Potom bolo spoločné posedenie pri guľáši, koláčikoch, káve a iných nápojoch a pre deti 

boli pripravené aktivity v podobe hier, súťaží, maľovaní na tričká. Za touto požehnanou 

akciou stálo veľa obetavých a ochotných ľudí, podporilo ju viacero sponzorov 

a predovšetkým Pán Boh požehnal túto krásnu udalosť svojím požehnaním. 
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- Nedeli diakonie určenej pre staršiu a strednú generáciu, konanej v nedeľu 23.10.2022- 

bolo to popoludnie venované našim skôr narodeným bratom a sestrám, najprv im bola 

v chráme Božom prislúžená sviatosť Večere Pánovej a potom zotrvali na fare pri 

pohostení, vzájomných rozhovoroch i speve piesní sprevádzaných harmonikou. 

CZ začal vydávať časopis Málinský evanjelik, ktorý v minulom roku vyšiel v 2 číslach 

a ktorý okrem iného informoval aj o udalostiach a podujatiach konaných v našom CZ. 

Je možné sa o nich dočítať aj na facebooku, kde sa o propagáciu nášho CZ stará sestra 

dozorkyňa Ing. Turicová a kde uverejňujeme nielen pozvania na akcie v našom CZ, ale 

aj fotografie z nich. Aj deťom z nášho CZ sa dostalo viac pozornosti pri týchto akciách- 

nielen na besiedkach, ale aj na tvorivých dielničkách, šarkaniáde, kinopremietaní, 

návšteve Mikuláša na 1 z besiedok, na spoločnom pečení medovníčkov a ich zdobení. 

Za zmienku ešte stojí projekt, do ktorého sme sa zapojili - Koľko lásky sa zmestí do 

krabice od topánok. V rámci tohto projektu sme pripravili vianočné darčeky pre 13 detí 

v Srbsku. Nezabudli sme ani na postihnuté deti, ktoré bývajú na území nášho CZ 

a urobili sme pred Vianocami zbierku pre Integrované sociálne centrum v Málinci. 

Výťažok z tejto zbierky bol vďaka dobrosrdečným cirkevníkom v sume 400 eur a bol 

im odovzdaný tesne pred Vianocami. 

17. Mašková 

Vieme že nás začiatkom roka trápila pandémia, ale sa začala aj iná tragédia. 24.februára 

2022 Rusko napadlo Ukrajinu. Pri tejto tragickej chvíli sa zomkol skoro celý svet, 

a pomáha dodnes Ukrajine aj utečencom z vojnového štátu. Mnohí bratia a sestry aj 

z nášho CZ sa zapájali do rôznych zbierok, či už finančných alebo aj hmotných. Aj do 

našej obce prišli Ukrajinci najskôr z Charkova, a potom aj z mesta Dnipro. V našom CZ 

nemáme priestory na ubytovanie, ale obec ich našla. Preto sa chcem poďakovať hlavne 

našej sestre presbyterke, a starostke Ing. Bronislave Brablecovej, za to že sa postarala 

a aj do dnes stará o týchto utečencov z Ukrajiny. Zabezpečila im všetko, čo je potrebné 

k bývaniu, čo naozaj nebolo jednoduché. Ďakujem aj všetkým ostatným, ktorí sa 

akýmkoľvek spôsobom pričinili o to, aby sa títo bratia a sestry v našej obci cítili 

príjemne. 

18. Ozdín 

Cirkevný zbor sa v duchovných aktivitách zapoája do CZ Málinec, odkiaľ je 

administrovaný.  

19. Polichno  

V CZ sa konajú mnohé aktivity najmä vďaka rodáčke – B.S. Timrava – rôzne súťaže, 

prehliadky, výročia spojené s ostatnými kultúrnymi a národnými organizáciami.  

20. Poltár 

Sestra kaplánka nastúpila na materskú dovolenku, počas ktorej zastupoval brat kaplán 

Timotej Devečka. Zorganizovali brigády na farskom dvore, vianočné vystúpenie 

konfirmandov, pravidelné stretávanie na bibl. Hodinách, večierky pre konfirmandov 

i dospelých členov CZ, pravidelne navštevujú klientov v DSS Poltár a Slaná Lehota, 

uskutočnili organový koncert v chráme Božom v Poltári.  

21. Pondelok - Hrnčiarska Ves 

Zbor je aktívny vo vnútromisijnej činnosti, najmä vrámci SEŽ. Členky SEŽ spájajú 

zborovú činnosti s obecnými aktivitami v rámci Dní obce, mesiaca úcty k starším. 

Pripomenuli si nedožité 90-te narodeniny rodáčky Zlatice Oravcovej a Michala 

Bodického. 
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22. Pôtor 

V zbore bola znovuzvolená zborová farárka na ďalšie 10-ročné obdobie. Spolu 

s Hornou a Dolnou Strehovou sa stretávajú na spoločných biblických hodinách. 

23. Príbelce 

V marci 2022 prichýlili 11 utečencov z Ukrajiny a v septembri pokrstili 1 ukrajinského 

chlapca, rodičov má protestantov. Pripomenuli si úmrtie Pavla Dacsa v Kosihovciach. 

Ich kostol navštívili cyklisti z maďarskej obce Mezobereny, kde sa pred cca 300 rokmi 

usadili odídenci z Príbelského a Zomborského zboru. Zbor navštívil rodák, Drahomír 

Oslík z USA, aby ich podporil v práci s odídencami. Pripomenuli si 200. výročie 

narodenia Janka Kráľa a Jána Rotaridesa. Slávnosti sa zúčastnili aj významní historici 

– Július Lomenčík, Miroslav Lukáč, členovia MS z Martina. Zorganizovali letný tábor 

spoločne s CZ M. Čalomija. Bol nanovo zariadený interiér v stacionári.  

24. Senné 

Rok 2022 bol pre prácu v zbore pokojný. Vykonali sa len nevyhnuté drobné opravy, 

potrebné na pravidelné fungovanie CZ. Pokračujú plánované práce na postupnej obnove 

plotu okolo areálu kostola, kde sestra pokladníčka s rodinou postupne sadia živý plot. 

Pretrvávajú problémy s vodou v budove fary, kde sa pokazilo ponorné čerpadlo. 

V prichádzajúcom období CZ bude pracovať na konsolidácii svojich financií, nakoľko 

budova fary aj kostola potrebujú investície. Prvým potrebným zásahom je oprava, resp. 

výmena strechy kostola, pretože do interiéru kostola zateká. V CZ prebehli aj voľby 

nového dozorcu CZ, ktorým sa stal brat Ing. Ján Dobšinský. 

25. Stredné Plachtince 

V minulom roku sme v našom cirkevnom zbore organizovali tieto aktivity: 

16.1. 2022- sme si pripomenuli 100. nedožité narodeniny národného umelca a rodáka 

Júliusa Pántika v spolupráci aj s Jednotou dôchodcov Stredné Plachtince 

5. a 6. 6. – počas svätodušných sviatkov sme usporiadali „sviatky v tradičnom kroji“, 

čo sa stretlo u ľudí s dobrou odozvou 

26. 6. – slávnostné služby Božie pri ukončení školského roku. Vystúpilo na nich 12 detí 

z materskej školy s piesňami, ktoré sme sa na hodinách náboženstva spolu učili. 

14.8.- prebiehal 3. ročník zborového dňa nášho cirkevného zboru. Zúčastnili sa ho aj 

hostia z 3 zborov: z Pôtra, Dolných Strhár a Tomášoviec, spolu so svojimi duchovnými 

pastiermi. Ku vzácnym hosťom nášho podujatia patril predseda BB SK Ján Lunter. Asi 

250 prítomných ľudí bolo vzácnym spoločenstvom vďaky pri službách Božích pod 

holým nebom pri poďakovaní za úrodu. 

2. a 9. 10. sme mali pri pamiatke posvätenia chrámov požehnanie manželských párov 

V októbri sme urobili dlažbu okolo kostola v Horných Plachtinciach. Pomohla nám aj 

obec Horné Plachtince, ako aj mnoho ochotných ľudí. Uskutočnili sme na to aj zbierku 

vo fílii Horné Plachtince. 

18.12. v rámci služieb Božích sme privítali hostí z Hontiansko- Ipeľského osvetového 

strediska s pásmom „Kračúnske štedrivke“. Po ich prezentácii adventno- vianočných 

zvykov sme boli pozvaní pánom starostom Ľubom Mackom na čaj a starostovský punč 

26. Tomášovce 

Po dvoch rokoch prestávky sa práca na poli duchovnom pomaly rozbiehala. Už sme 

mali adventné a pôstne večierne, nácviky a vystúpenia spevokolu, ale aj stretnutia 

spoločenstva žien. Ďalej sme pripravili niekoľko menších vystúpení detí na službách 

Božích. Vidíme však, že rozbeh nie je rýchly a stále vládne opatrnosť. Dňa 2. 10. si 

cirkevný zbor znovu zvolil Michala Gubu za zborového farára. V dcérocirkvi Vidiná sa 
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podarilo vymeniť strešnú krytinu na modlitebni a vykonať generálnu opravu strechy. 

Cena tohto diela bola vyše 13.000 euro. Podarila sa aj rozsiahla rekonštrukcia bytu, 

ktorý je súčasťou modlitebni vo Vidinej. Vďaka tomu máme novú nájomníčku, ktorá 

pomáha aj našej dcérocirkvi. Financie sme získali predajom pozemku. 

27. Turíčky 

Sestra farárka ďakuje všetkým funkcionárom za pomoc pri chode cirkevného zboru. 

28. Uhorské 

Opravili zvony v Uhorskom a Hradišti. Opravili zadnú časť kostola 

v Rovňanoch.Vybudovali drenáž okolo fary, nakoľko celá severná strana budovy vlhne, 

čo sa prejavuje plesňou. Okrem toho sa vykonalo i množstvo drobných prác v zbore. 

Zorganizovali SDM 2022. Zbor je teraz administrovaný, nakoľko je sestra farárka na 

MD.  

29. Veľký Krtíš 

Po vypuknutí vojny na Ukrajine sa zapojili do rôznych zbierok, či inej formy pomoci 

ľuďom postihnutých vojnou, niekoľkokrát slúžili na hranici vo Vyšnom Nemeckom, 

konfirmácia bola vo Veľkom Krtíši i Záhorciach, konali koncert pri 130. výročí úmrtia 

A.H.Škultétyho. V lete uskutočnili 4 tábory, 1 pobytový a tri denné. Mali Služby Božie 

na začiatku školského roku s požehnaním detí, študentov a učiteľov, Spomienkovú 

konfirmáciu po 50. a 60. rokoch vo Veľkom Krtíši i v Záhorciach, nahrávali ranné 

zamyslenia pre ECAV, zorganizovali Nedeľu úcty k starším, Zborový zájazd do divadla 

vo Zvolene, Seniorátne stretnutie konfirmandov vo VK, pravidelne vydávajú Zborové 

noviny. Na záver roka sa pridali ku akcii „Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok“ 

– potešili 60 detí  (Padina, Kovačica, Uzdin) – slovenskej i srbskej národnosti, mali 

spomienkové služby pri 20. výročí posvätenia kostola v Malom Krtíši, zúčastnili sa 

konferencie SEM vo Veľkom Slavkove, s. farárka spolu so s. farárkou Alcnauerovou 

uvádzali knihu o histórii rodu Petianovcov – Lučenec. Sústredenie spevokolu Nádej – 

Lesenice + vystúpenie na bohoslužbách v Malej Čalomiji. Balíčky pre seniorov do 4 

DD a DSS v našom okrese – spolu 332 balíčkov. Kračúnske štedrivke – folklórne 

tradície a zvyky počas adventu a Vianoc. Adventný koncert detí zo Superar – pod 

vedením sestry kantorky Izabely Bayerovej. Vystúpenie detí, mládeže a spevokolu 

počas vianočných sviatkov na službách Božích, Vystúpenie detí a mládeže v programe 

mesta „Čaro Vianoc.“ Pravidelne organizujú zbierky šatstva pre charitu.  

30. Veľký Lom 

V zbore sa konal seniorátny deň NOS (17.9.2022) pri príležitosti viacerých výročí s. f. 

Dariny Bancíkovej - 100 rokov od narodenia, 71 rokov od ordinácie a bezmála 28 rokov 

služby v CZ Veľký Lom. Podujatie bolo požehnaním nielen pre domácich viery, ako po 

obsahovej, tak po formálnej stránke. Slávnostné SB aj popoludňajší program slova a 

hudby sa niesli v duchu spomienok, svedectiev, ale aj vízií a povzbudenia do dní 

aktuálnych aj budúcich. Sestry.f. z ČR, HU a PL, svedectvá domácich sestier faráriek, 

spomienky domácich viery aj br. f. Ďurova, manželov Swanowcov a sestry Šóšikovej; 

podporené hudbou a spevom manželov Pástorových, Parkániových a Červočových, 

rovnako br. kantora Martina Pavlova.  

 

31. Závada 

Uplynulý rok bol v zbore pokojný. Nakoľko je zbor finančne vyťažený, v opravách 

kostola sa pokračovalo len v drobných zásahoch.  


